
 

   
Dagsorden: LBO –BESTYRELSESMØDE 21/05-25- 17:00- 20:00 

 

Deltagere: Nicolle, Trine, Thomas, Mie, Stinna, Winnie, Aisa, Tanja og Esben. 

Elevråd: David. 

Afbud: Christina 

Mødeleder: Formanden: Nicolle 

Ref.:  Tanja/ Esben 

Sted: Pauserum. 

  

1.Referat fra sidste møde til godkendelse. 

Se det på aula eller hjemmeside. 

 

Referatet er godkendt. 

2.Sidst nyt fra Elevråd  

Eget elevråd- fælles elevråd. 

David og Demian har været til fælles elevrådsmøde, hvor de talte om puffbars, energidrikke og 

snus. Der er udarbejdet et powerpoint, som fremvises til bestyrelsen.  

Pointen er at oplyse om bivirkninger og konsekvenser ved indtag/brug.  

Det er ikke så stort problem på vores skole, men Rødby, Blæsenborg og Borgerskolen har 

udfordringer med særligt energidrikke blandt eleverne.  

På vores skole er dog oplevet få elever have både energidrikke og puffbars med i skole.  

 

3: Børnehaven.  

 

Valg til medarbejderepræsentant fra børnehaven. 

a) Tilsyn: fredag d. 25. april ca. kl. 10.45-13.  

Der opleves lille fremgang i alle punkter: Relationer fra 52,4-59,5%, Leg og aktiviteter fra 

32,4-42,6%, Fysiske omgivelser fra 60,2-61,4. 

Fastholder samme anbefalinger som sidste års uanmeldte tilsyn.  

b) Cykelfest 

Ansøgt GF Fondens trafiklegat, som vi har ansøgt – tildelt 18.00kr til indkøb af 6 nye cykler og 

hjelme. GF Fonden kommer og overrækker cyklerne ved en fest d. 20. juni 2025 kl. 10-11.  

Hvor de giver kage og saft. Vi inviterer indskolingen, gæstehuset, BSU, elevrådsformanden og 

sektorledelsen.  

Dette må ikke meldes ud endnu, da der er klausuler på fra GF Fondens side mht. 

kommunikationen udadtil. 



 

   
c) Status på ønske om vuggestue: 

Bestyrelsens ønske om etablering af vuggestue er oppe på BSU- udvalget.  

Carsten Frigaard og bygningskyndig gennemgik hvad der kræves for at etablere 

vuggestue/stordagpleje – beregningen: 1,85mio kr.  

Beløbet er voldsomt i forhold til vores forventede udgifter. Selv formuleringerne i beregningen 

er negativt ladet.  

 

d) Støttestruktur: 

I april traf Børne- og Skoleudvalget beslutning om en ny støttestruktur, som indebærer  

• nedlæggelse af den specialpædagogiske praksisvejlederfunktion i PPR,  

• nedlæggelse af minigrupperne i Skovtrolden og Riddersborg 

• tildeling af lønmidler til institutionerne  

• kompetenceudvikling i forhold til specialpædagogik. 

Beslutningen medfører en forflyttelse af medarbejdere fra PPR og minigrupper til de almene 

dagtilbud.  

Den 5. maj godkendte SektorMED procesplanen for personaleforflyttelsen, og i henhold hertil 

er der aktuelt decentrale drøftelser i MED herom.  

Den nye støttestruktur skal styrke betingelserne for, at alle børn kan være en del af det 

almene fællesskab. 

Der kan læses mere om den nye støttestruktur i referatet fra Børne- og Skoeudvalgets møde 

den 10. april og i SektorMEDs referater fra møderne den 27. marts og 5. maj. 

Den nye støttestruktur går i luften 1. august. 

 

4:  Kommende landsbyfest. 

 Program gennemgås. 

 

Alle klasser har fået tildelt et årti, som de arbejder ud fra og skal fremvise. 

Administrationen står for et ”memory-rum”, hvor gamle fotos fra skolens tid.  

Der er behov for hjælp til salg af fx kage og kaffe, sodavand – dette sælges fra skolens 

pauserum. Forældre spørges ind til hjælp med at passe boden, og derefter udarbejdes en 

vagtplan. 

Elevrådet står for salg af popcorn og slushice. 

 

Børnehaven fortæller at der var lidt tomt derovre sidste år, så måske alt skal samles på 

skolen. Bestyrelsen foretrækker at børnehavens aktivitet(er) holdes samlet med resten af 

skolen, så de ikke bliver ”glemt”/overset. Fx ansigtsmaling.  

Forslag fra bestyrelsen om at række ud til Richs madvogn, som kan komme og stå med deres 

pølsevogn og sælge. Nicolle forespørger Richs angående dette. Trine supplerer med at hvis 

dette ikke lader sig gøre, så kan Stokkemarkebageren spørges. 



 

   
Bestyrelsen foreslår at forældrene opfordres til at donere kager fra barnets klasses ”årti”. Der 

skrives ud til forældrene.  

Opslag lægges ud på FB 

 

5.  Hal- status. 

Man kigger pt på om hallen skal lægges om til at være en skole-hal.  

Esben samler i øjeblikket sammen mht. rengøringsstand på toiletter, hal og omklædningsrum. 

Dette skal sendes ind og medtages – alle haller hvor der er varslet besparelser har denne 

mulighed.  

 

5.A Visuel struktur 

Winnie viser og forklarer om skolens nyindkøbte sæt til visuelstruktur i klasserne.  

Strukturen skaber mere overblik for børnene og hjælper dem til at kunne følge hele deres dag, 

samt minde dem om strukturen. Meget vigtigt for nogen, men godt for alle.  

Struktur-skemaet kan sættes meget forskelligt op alt efter den enkelte klasses behov.  

Dette er taget i brug i alle klasser på nær i 6.kl, som lige straks skal videre på Borgerskolen. 

Hidtil har pictogrammer/dagsskemaer været benyttet i indskolingen, men ikke på 

mellemtrinnet.  

Eleverne har taget godt imod, men det kræver selvfølgelig tilvænning for de ældste klasser.  

  

Spisning. 

 

6: Kommende skoleår:  

Status på klasser og planlægning. 

Vi fik ansat en ny erfaren skolepædagog i går, og så har vi fået en overflytning fra 

Specialskolen. Så en god styrkelse til indskolingen.  

Der er ansættelsessamtaler til den ledige lærerstilling på mandag. Det er Susannes stilling. 

Susanne vil dog fortsætte med få timer om ugen og varetage tilsyn med hjemmeundervisning, 

flersprogede og biblioteket.  

Fagfordelingen er i gang.  

Vi skal i gang med 3. år med Guidet Reading. Matematikstrategien fortsætter også.  

På mellemtrinnet ligges idræt og svømning som i år, dvs. på samme tid for alle.  

Pt. har vi 104 elever, så vi er den mindste folkeskole.  

Der vil blive ændringer i SFO-åbningstid, idet indskolingen vil få nogle kortere dage.  

Samling i næste skoleår vil blive hver fredag morgen.  

Der vil blive 5 fordybelsesdage om året, onsdage – vi starter op i det små for at få det til at 

passe ind med alt det andet, som eleverne skal. Hvilke fag der skal indgå udvælges senere – 

to fag kan kombineres.  

 

 



 

   
7:  Evaluering af Popsi og Krelle: 

Stor tak til Trine for at stå for arrangementet. Der var stor opbakning til det både fra lokale og 

institutioner. Også fin artikel i Folketidende.  

Alle havde en fest.  

 

Søllesteds børn fra skole og 0.0.kl. blev og legede i hhv. børnehave og 0.0.kl. efter 

arrangementet.  

Arrangementets længde var helt passende for de yngste, dvs. 30 min var rigeligt for børnenes 

koncentrationsevne.  

 

8: Temadrøftelse:  

Pædagogiske hjemsendelser, oplæg fra ledelsen. 

Punktet er på, da en naboskole benytter denne mulighed.  

Esben beskriver deres formulering af baggrunden for og arbejdet med pædagogiske 

hjemsendelser. Skolen har benyttet dette til alle årgange og ikke kun til de ældste.  

Pædagogiske hjemsendelser er ikke en bortvisning, men gælder for resten af dagen også SFO, 

og foretages af underviser. Forældrene orienteres altid inden hjemsendelsen.    

Det er også muligt for skolen at give en elev en bortvisning. Det er altid ledelsesbeslutning.   

Esben beskriver at der skal ligge overvejelser til emnet; om det er skyld/skam eller om det er 

konsekvens. Om det giver handleanvisninger, et dilemma om der er sammenhæng mellem 

pædagogik og hjemsendelser.  

Bestyrelsens tanker:  

- der skal være en efterbehandling efter en pædagogisk hjemsendelse. 

- interesse i naboskolens erfaringer med hjemsendelser- virker det? Fortællingen fra skolen er 

at eleverne oplever at ”misse” fællesskabet, hvilket de gerne vil være en del af. 

- kan det være et værktøj til at få eleverne til at se vigtigheden af deres ageren.  

- skal det være op til den enkelte underviser eller skal der være en sparringspartner, som man 

konfererer med inden dette vælges. Så det kan undgås at anden handling kunne have løst det. 

- det vil kræve, at der er forsøgt nogle tiltag først inden dette gøres, og nysgerrigheden på 

hvad grunden bag er.  

- en pædagogisk hjemsendelse kan også være en opvågning for forældrene – som de bliver 

nødt til at forholde sig til.  

- vil det være den sidste løsning eller kan det også være en løsning på en akut opstået 

situation.  

- hvad er naboskolens erfaringer med pædagogiske hjemsendelser? – kan dette undersøges 

nærmere inden det tages op på bestyrelsesmøde igen?.   

- hvordan har naboskolen beskrevet dette til  

 

Punktet ønskes taget op på bestyrelsesmødet efter sommerferien. – også mulighed for at tale 

om dette emne på forældremøder for at høre den resterende forældregruppe ad.  

 

 



 

   
 

 

9: Punkt fra Stinna: 

Stinna har forespørgsel på børnehavens årshjul samt beskrivelser af dagligdagen. 

Ønske om at forældresamtaler/dialoghjul mv. sættes i hjulet, så forældrene kender dette på 

forhånd.  

Hvordan kan dette sikres?  

 

10:  Orientering om punkt til kommende bestyrelsesmøde:  

Vi får besøg af sektorledelsen i en time, måske også direktøren d. 18/6-25.  

 

I forhold til den nye folkeskolestrategi arbejdes der med: 

- at folkeskolen skal kunne rumme alle 

- faglig udvikling og relationsstærke voksne 

- praktisk og projektbaseret undervisning 

- elevernes medbestemmelse – barnets stemme.  

Elevrådsformanden skal deltage i dette. 

  

11:  Punkter til kommende møde. 

BSU. Budget 2026 – opfordring fra ledelsen til at gå ind og læse når der kommer referat fra 

dette møde. Sparekataloget kan komme til at berøre os.  

Præsentation af klasser og personaler. 

Årshjul i børnehaven. – beskeder/beskrivelser til forældre.  

 

 12: Eventuelt. 

Bestyrelsen ønsker en arbejdsdag i børnehaven – når vi har klarhed om vi får mulighed for 

vuggestue.  

 

Trine giver status på den vilde bypark: der er lige kommet afslag fra Friluftsrådet på 

150.000kr. Trine har søgt om etablering af ”mødested” – naturbase. Ansøgningfrist d. 

31.05.25.  

Trine har søgt om aktivitetsdag i efteråret, men har fået afslag, men lovning på hoppeborg.  

 

Nordea-fonden har holdt oplæg om mulighed for at ansøge projekter (40mio til landsdelen).  

Niels fra Bylauget har tanker om at søge fonden om midler til aktiviteter på et årshjul, hvis det 

bliver muligt i forhold til ansøgningskriterier mv.  

 

Forespørgsel om hvor langt skolen er med den kommende parkourbane: vi afventer stadig 

tilladelser til det ansøgte, og ved forhåbentligt lidt mere på fredag.  

Vi er så langt i det, som vi pt kan.  

D. 27.05.25 afholdes landsbylaugsmøde.  



 

   
 

Winnie orienterer om trivselsdagen, som netop har været afholdt – viser produktet fra dagen, 

et fælles-maleri.  

Tanja orienterer om SFO-festen i forrige uge: kun Søllested LBO deltog, men det var en helt 

fantastisk eftermiddag/aften. Alle børn hyggede sig – så selv popcorn og slushice blev 

sekundært.    

Tanja tager foto af alle bestyrelsesmedlemmer til Aula, hjemmeside og tavle i børnehaven. 

 

 

 

 

  

 


